

ဒုတိယအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၂)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ (၁၃.၁၂.၂၀၁၈) ရက်နေ့တွင် ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်၊ ဦးစိုင်းထွန်းညွှန် တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ ယခုအစီအစဉ် (၆)ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) မှ ဦးစိုင်းထွန်းညွှန်က အဆိုတစ်ရပ်အား လွှတ်တော်သို့ ပေးပို့လာပါတယ်။ အဆိုမှာ “ရှမ်းပြည်နယ်မြို့များပေါ်ရှိ လူနေအိမ်မြေကွက်များနှင့် မြေကွက်များ ဂရန်သစ်ပြုလုပ်ခြင်း၊ သက်တမ်းတိုးခြင်းများကို စီမံချက်တစ်ရပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ဦးစိုင်းထွန်းညွှန်က အဆိုတင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းထွန်းညွှန်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၂)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် လေ့လာသူဧည့်သည်တော်များအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာချမ်းသာကြပါစေကြောင်း ပထမဦးစွာနှုတ်ခွန်းဆက်သ ဂါရဝပြုအပ် ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းညွှန် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တင်သွင်းမည့် အဆိုကတော့ “ရှမ်းပြည်နယ် မြို့များပေါ်ရှိ လူနေအိမ်မြေကွက်များနှင့် မြေကွက်များ ဂရန်သစ်ပြုလုပ်ခြင်း၊ သက်တမ်းတိုးခြင်းများကို စီမံချက်တစ်ရပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ လက်ရှိအစိုးရ ရက်(၁၀၀)စီမံကိန်းကာလအတွင်းမှာ အချို့မြို့များပေါ်ရှိ အချို့ကျေးရွာနှင့် ရပ်ကွက်များတွင် လူနေအိမ်မြေကွက်များနှင့် မြေကွက် များကို မြေဂရန်ထုတ်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၆၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်များတွင် အချို့မြို့ပေါ်ရှိ လူနေအိမ်မြေကွက်များနှင့် မြေကွက်များ မြေဂရန် ရှိ/ မရှိ၊ သက်တမ်းတိုးမြှင့်ထားခြင်း ရှိ / မရှိ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများမှတစ်ဆင့် စာရင်းဇယား

ကောက်ယူထားပြီးတာကို လေ့လာတွေ့ရှိရပါတယ်။ ဂရန်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး ယနေ့အချိန်အထိ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ခြင်း မရှိတာကိုလည်း လေ့လာတွေ့ရှိခဲ့ရပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ လူနေအိမ်မြေကွက်နှင့် မြေကွက်များ မြေဂရန် ရှိခြင်း/ မရှိခြင်းသည် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် တိုက်ရိုက်ပတ်သက်သလို ဖြစ်နေပါတယ်။ မြေဂရန်ရှိသော ပြည်သူများအနေဖြင့် အစိုးရဘဏ်များတွင် လည်းကောင်း၊ ပုဂ္ဂလိကဘဏ် များတွင်လည်းကောင်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အရင်းအနှီးများ လွယ်ကူစွာ ချေးယူနိုင် ပြီး စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်နိုင်သည်ကို လေ့လာတွေ့ရှိရပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ ဤ ဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေဂရန်ထုတ်ပေးနိုင်သော “ရှမ်းပြည်နယ်မြို့များ ပေါ်ရှိ လူနေအိမ်မြေကွက်များနှင့် မြေကွက်များဂရန်သစ် ပြုလုပ်ခြင်း၊ သက်တမ်းတိုးခြင်း များကို စီမံချက်တစ်ရပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ လေးစားစွာဖြင့် တင်သွင်းအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို လေးစားပါ တယ်ခင်ဗျား။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အဆိုကို ထောက်ခံမည့်ကိုယ်စားလှယ် တင်ပြဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

**ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ၊ သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။** လေးစားအပ်ပါသော

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဧည့်သည်တော်များအားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနဲ့ပြည့်စုံကြပါစေလို့ ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါတယ်။ ကျွန်မကတော့ သိန္နီမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မအနေနဲ့ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်တင်သွင်းသည့် “ရှမ်းပြည်နယ် မြို့များပေါ်ရှိ လူနေအိမ် မြေကွက်များနှင့် မြေကွက်များ ဂရန်သစ်ပြုလုပ်ခြင်း၊ သက်တမ်းတိုးခြင်းများကို စီမံချက် တစ်ရပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံပါတယ်။ အားလုံးကို လေးစားပါတယ်။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက  
ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း (သို့မဟုတ်)အဆိုကို  
လက်ခံဆွေးနွေးရန်ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိလျှင်  
အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်  
တင်သွင်းသော အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၁)ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ ၂၀၁၃  
ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ ၁၂၄ နည်းဥပဒေခွဲ(ဂ)အရ ယခု အဆိုကို  
လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့် / မသင့် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒရယူပါမယ်။ ၎င်းအဆိုကို လက်ခံ  
ဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလားခင်ဗျား။  
အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်မရှိတဲ့အတွက် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်  
ရဲ့ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်က တင်သွင်းတဲ့ အဆိုကို  
၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၄ ရက် (သောကြာနေ့)မှာ ဆွေးနွေးမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဆွေးနွေးမယ့်  
လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါ ဒီကနေ့ ညနေ (၅)နာရီ  
နောက်ဆုံးထားပြီး ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ အမည်စာရင်း  
ပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒုတိယအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၂)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းဝေး တတိယနေ့ (၁၄.၁၂.၂၀၁၈)ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များကဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၏ “ရှမ်းပြည်နယ် မြို့များပေါ်ရှိ လူနေအိမ်ခြေကွက်များနှင့် မြေကွက်များဂရန်သစ်ပြုလုပ်ခြင်း၊ သက်တမ်းတိုးခြင်းများကို စီမံချက်တစ်ရပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၃)ဦးက ဆွေးနွေးဖို့ စာရင်းပေးပို့ ထားပါတယ်။ ပထမဦးစွာ နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးအေးမောင်က အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးအေးမောင်၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ လေ့လာသူညွှန်ကြားရေးမှူးများအားလုံး မင်္ဂလာပါလို့ ဦးစွာနှုတ်ခွန်းဆက်သပါတယ်ခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအေးမောင် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနှင့် ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ “ရှမ်းပြည်နယ် မြို့များပေါ်ရှိ လူနေအိမ်ခြေကွက်များနှင့် မြေကွက်ဂရန်သစ်ပြုလုပ်ခြင်း၊ သက်တမ်းတိုးခြင်းများကိုစီမံချက် တစ်ရပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစိုးရအားတိုက်တွန်းကြောင်း”အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားများ၏ မူလအခွင့်အရေးတာဝန်များနှင့် ပတ်သက်၍ ၂၀၀၈ခုနှစ်၊ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၃၅၆ တွင် နိုင်ငံတော်သည် နိုင်ငံသားများ၏ တရားဝင် ရရှိပိုင်ဆိုင်ထားသော ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေအရ ကာကွယ်ပေးရမည်ဟူ၍ လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၃၅၇ တွင် ဤဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် မဆန့်ကျင်လျှင် နိုင်ငံတော်သည် နိုင်ငံသားများ၏ နေအိမ် ဥပစာလုံခြုံမှု၊

ပစ္စည်းလုံခြုံမှု၊ စာပေးစာယူနှင့် အခြားဆက်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ လုံခြုံမှုများအတွက် ဥပဒေအရ ကာကွယ်ပေးရမည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းပါရှိပါတယ်။

ထို့ကြောင့် နိုင်ငံသားတိုင်းတရားဝင် ရရှိထားသော မြေကွက်များ၊ လူနေအိမ် မြေကွက် များအား တရားဝင်ဖြစ်စေရေးအတွက် အစိုးရမှ ဂရန်ပြုလုပ်ပေးရန်လိုအပ်ပါတယ်။ တရားဝင် မြေငှားဂရန်ရရှိထားပါမှ အမွေဆက်ခံပိုင်ခွင့် သားစဉ်မြေးဆက် အမွေခွဲဝေပိုင်ခွင့်၊ အစိုးရ ဘဏ်များမှ ငွေကြေးချေးငှားပိုင်ခွင့်၊ အာမခံထားရှိခွင့်များ ရရှိမည်ဖြစ်ပါတယ်။

၎င်းအပြင်မြေကွက်အရှုပ်အရှင်းများ ဖြစ်ပွားခြင်းမရှိပါက စိတ်အေးချမ်းသာစွာဖြင့် နေထိုင်မှာဖြစ်သလို မသမာသောနည်းလမ်းဖြင့် အိမ်နေမြေကွက်များ၊ မတရားသိမ်းဆည်းခံ ရခြင်းမှ ကင်းဝေးမှာဖြစ်ပါတယ်လို့ ယုံကြည်ရင်း ကျွန်တော့်အနေနှင့် ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်ရဲ့ “ရှမ်းပြည်နယ် မြို့များပေါ်ရှိ လူနေအိမ်မြေကွက်များနှင့် မြေကွက်ဂရန်သစ်ပြုလုပ်ခြင်း၊ သက်တမ်းတိုးခြင်း များကို စီမံချက်တစ်ရပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံပါကြောင်း ဆွေးနွေးတင်ပြအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ ကျေးဇူးတင် ပါတယ်ခင်ဗျား။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ဆက်လက်ပြီး ရပ်စောက်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးခိုင်ညီညီကျော် က အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးခိုင်ညီညီကျော်၊ ရပ်စောက်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။** လေးစားအပ်ပါ သော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများနှင့် လေ့လာသူဧည့်သည် တော်များအပေါင်း မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေ။ ကျွန်တော်ကတော့ ရပ်စောက် မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးခိုင်ညီညီကျော် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ (၁၃.၁၂.၂၀၁၈)ရက်နေ့တွင် ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်သူ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်တင်သွင်းသော “ရှမ်းပြည်နယ် မြို့များပေါ်ရှိ လူနေအိမ်မြေကွက်များနှင့် မြေကွက်ဂရန်သစ်ပြုလုပ်ခြင်း၊

သက်တမ်းတိုးခြင်းများကို စီမံချက်တစ်ရပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်းအဆိုကို ထောက်ခံ ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဂရန်ဆိုသည်မှာ မြို့ဖြစ်ပြီးမြို့မြေများတွင် အိမ်ရာအဆောက်အဦ ဆောက်လုပ်နေထိုင်ကြသည့်အခါ အဆိုပါမြေနှင့် အဆောက်အဦကို ခိုင်မာမှုရရှိစေရန် အစိုးရထံမှ မြေငှားစာချုပ်လျှောက်ထားရယူခြင်းကို ဂရန်ဟုခေါ်ပါကြောင်း၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတွင် နိုင်ငံတော်ရှိ မြေအားလုံး၊ မြေပေါ်မြေအောက်၊ ရေပေါ်ရေအောက်နှင့် လေထုအတွင်းရှိ သယံဇာတပစ္စည်းအားလုံး၏ ပင်ရင်းပိုင်ရှင်သည် နိုင်ငံတော်ဖြစ်သည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်အတွက် အစိုးရထံမှ မြေပိုင်ဆိုင်မှု အာမခံနှစ်( ၃၀ )ရယူ အသုံးပြုခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း လေ့လာသိရှိရပါတယ်။ ဂရန်သစ်လျှောက်ထားရာတွင် သက်ဆိုင်ရာမြေနှင့်အဆောက်အဦပိုင်ရှင်သည် ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန (ကော်လိတွော်အရာရှိ) ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးထံ လိပ်မူပြီး စတင်လျှောက်ထားကြရပါတယ်။ လျှောက်လွှာကို လက်ခံရရှိသည့်အခါ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ အမှုတွဲစတင်တည်ဆောက်ပြီး သတ်မှတ်ချက်များ မှန် / မမှန် စစ်ဆေးရန် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးထံ စစ်ဆေးရန်အတွက် ပြန်လည်ပေးပို့ခြင်း၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ မြို့နယ်မြေစာရင်းဦးစီးမှူးထံ မြေရာဇဝင်စိစစ်ရန် ထပ်မံပေးပို့ခြင်း၊ ကန့်ကွက်လွှာခေါ်ယူခြင်းများကို အဆင့်ဆင့်ဆောင်ရွက်ကြခြင်းကို အထက်မြန်မာပြည်မြေနှင့် အခွန်စည်းမျဉ်း ဥပဒေနှင့် အောက်မြန်မာပြည်မြို့နှင့် ကျေးရွာမြေများ ဥပဒေတို့အရ ဆောင်ရွက်ကြကြောင်း တွေ့ရှိရပါတယ်။

ဒီနေရာမှာ အရေးအကြီးဆုံးစည်းကမ်းချက်တစ်ခုဖြစ်ပြီး အမှုတွဲတွင်မပါမဖြစ်ပါဝင်ရမည့် မြေစာရင်းပုံစံ(၁၀၅) မူရင်း(၂)စုံနှင့် မြေရာဇဝင်(၁၀၆) တို့ ပါဝင်ရမှာဖြစ်တဲ့အတွက် ဂရန်လျှောက်ထားသူဟာ သက်ဆိုင်ရာ လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနထံမှာ သက်သေခံမြေပုံ(၁၀၅)နှင့် မြေရာဇဝင် (၁၀၆)ရေးကူးခွင့်ကို လျှောက်ထားကြရပါတယ်။ ခုလိုလျှောက်ထားရာတွင် လက်ရှိစည်းကမ်းများမှာ မြေစာရင်းပုံစံ(၁၀၅) ရေးကူးခွင့်ကို အချိန်ကာလ သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားတာကို မတွေ့ရှိရတဲ့အတွက် ဂရန်လျှောက်ထားသူ ပြည်သူများဟာ မလိုလားအပ်ဘဲ အချိန်တွေရက်တွေ ပိုမိုကြန့်ကြာနေတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ အမြန်

လိုချင်သူ အချို့ပြည်သူများ၏ မတော်လောဘ ကြိုးစားအားထုတ်မှုများကြောင့်လည်း ဌာန ဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများအတွင်း မလိုလားအပ်သည့် အဂတိကို ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်ပါတယ်။ အဆိုရှင်၏ တင်ပြမှုအရ ဂရန်အသစ်လျှောက်ထားခြင်းနှင့် သက်တမ်းတိုးခြင်းများသည် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များ အတူတူနည်းပါးဖြစ်နေတာကို လေ့လာတွေ့ရှိရတဲ့အတွက် အချိန်ကြန့်ကြာမှုနည်းအောင် မြေစာရင်းပုံစံ (၁၀၅)နှင့် (၁၀၆)တို့ကို ရေးကူးရာတွင် သတ်မှတ် ကာလတစ်ခုတည်းထားရှိဖို့ ရန်မှာ အရေးကြီးဆုံးအချက်ဖြစ်ကြောင်း ကျွန်တော့်အနေဖြင့် အလေးအနက်ထား ဆွေးနွေးလို ပါတယ်။

သက်ဆိုင်ရာဌာနများအနေဖြင့် ဂရန်လျှောက်ထားသူများအား စိစစ်ရာတွင် ပြဿနာ အရှုပ်အရှင်းဖြစ်ပေါ်နိုင်သည့် မြေဂရန်ကိစ္စများအတွက် မိမိတို့အဆင့် တစ်ခုတည်းတွင် ဆုံးဖြတ်ခြင်းမပြုဘဲ ခရိုင်စီမံခန့်ခွဲရေးရုံး၊ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးရုံးမှတစ်ဆင့် ရုံးချုပ်အထိ တင်ပြအတည်ပြုပြီးမှသာလျှင် ဆောင်ရွက်ကြရန် ညွှန်ကြားထားသည်ကို တွေ့ရှိရသည့် အတွက် အချိန်ပိုမိုလိုအပ်သည်ကိုလည်း တွေ့ရှိရပြန်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။

ကျွန်တော်တို့ သာမန်မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများဟာ ဂရန်ပြုလုပ်ပေးခြင်းကို မြေစာရင်း ဦးစီးဌာနထံ လျှောက်ထားရမည်ထင်မှတ်ကာ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဆောင်ရွက် သည်ကို မသိရှိသည့် ပြည်သူအများအပြားလည်းရှိနေတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ အဆိုပါဌာန ကြီး(၂)ခုဟာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်မှုမြန်ဆန်မှသာ ပြည်သူတွေလျှောက်ထားသည့် ဂရန်ဆိုတာ အချိန်တိုအတွင်း ပြီးစီးနိုင်မှာ ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးလိုပါတယ်။

ဂရန်ထုတ်ပေးထားမှုများကို လေ့လာရာတွင်လည်း အောက်မြန်မာပြည်မြို့နှင့် ကျေးရွာ များ အက်ဥပဒေပုဒ်မ ၂၊ ၃၊ ၄ တို့အရ မြို့မြေအတွင်းကျရောက်ပြီး အစိုးရက ချထားပေး နိုင်သည့် မြေဖြစ်မှသာ ဂရန်ထုတ်ပေးလို့ရပြီး ရုံး၊ စက်ရုံအလုပ်ရုံ၊ တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့၊ မီးရထား၊ သစ်တော၊ ဆည်မြောင်း၊ လမ်းတံတားစသည့်နေရာများတွင် ဂရန်ချထားပေးလို့မရပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ ရပ်စောက်မြို့နယ်တွင်း ကန်တိုမင် ဧရိယာထဲတွင်လည်း ဂရန်ထုတ်ပေးထား ခြင်းများကို တွေ့ရှိရတဲ့အပြင် အခြားမြို့နယ်များတွင်လည်း အလားတူဖြစ်ရပ်များ ရှိနေသည်

ကန့်သတ်

၈

ကို တွေ့ရှိနေရပါတယ်။ ထို့ကြောင့် ကလောမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်ဦးသန်းထိုက်ကလည်း အဋ္ဌမပုံမှန်အစည်းအဝေးတွင် အများပြည်သူဆိုင်ရာ မြေနေရာများတွင် မြေပေးမိန့်ပေးခြင်းများ၊ ဂရန်ထုတ်ပေးထားခြင်းများကို စိစစ်ပယ်ဖျက်ရန် အဆိုတင်သွင်းခဲ့ရာ ၎င်းအဆိုမှာ အတည်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဂရန်လျှောက်ထားရာတွင် မြေစာရင်းပုံစံ (၁၀၅) ရေးကူးခွင့်ပြုပြီးပါက နိုင်ငံတော်သို့ ပေးသွင်းရမည့် နှုန်းထားများမှာ ယခင်ကဆိုလျှင် ပထမတန်းစားမြေ ၁ စတုရန်းပေလျှင် ၅၀၀ကျပ်နှုန်း၊ ဒုတိယတန်းစားမြေဖြစ်လျှင် ၃၀၀ကျပ်နှုန်း၊ ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာ ရန်ပုံငွေအတွက် ကောက်ခံခဲ့ရာ ပေ(၆၀)×(၈၀)တစ်ကွက်လျှင် သိန်း(၂၀)ကျော်ကျသင့်ခဲ့ပြီး ယခုဆိုလျှင် ကောက်ခံခြင်းမပြုတော့၍ ကုန်ကျစရိတ် သက်သာစွာဖြင့် မြေငှားဂရန်များ ပြုလုပ်သင့်ကြောင်း အများပြည်သူသိရှိစေရန် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ထုတ်ပြန်ကြော်ငြာသင့်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။

အထက်ပါတင်ပြချက်များကို ခြုံငုံသုံးသပ်တင်ပြရလျှင်-

- (၁) မြေစာရင်း သက်သေခံ မြေပုံ (၁၀၅)၊ မြေရာဇဝင်(၁၀၆)များကို ပြည်သူများ ရေးကူးခွင့် လျှောက်ထားရာတွင် အချိန်ကာလမရှိသဖြင့် ကြန့်ကြဲခြင်းကို ကာကွယ်ရန်တိုတောင်းသည့်ကာလ စည်းကမ်းသတ်မှတ်ပေးရန် လိုအပ်ခြင်း။
- (၂) မြို့နယ်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့မှ စိစစ်ပြီး ခရိုင်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရေး အဖွဲ့သို့တင်ပြရန် အချိန်ကာလကို အများဆုံး(၄၅)ရက် ထက်မပိုစေဘဲ သတ်မှတ်ပေးရန်လိုအပ်ခြင်း။
- (၃) မြေငှားဂရန်နှစ် (၃၀)ပြုလုပ်ခြင်း ကုန်ကျစရိတ်များကို လျော့နည်းသက်သာ စွာဖြင့် ပြုလုပ်နိုင်ကြောင်း အများပြည်သူအား ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် အသိပေး ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

အကြံပြုတင်ပြရင်း ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ အဆိုဖြစ်သော “ရှမ်းပြည်နယ် မြို့များပေါ်ရှိ လူနေ အိမ်မြေကွက်များနှင့် မြေကွက်များ ဂရန်သစ်ပြုလုပ်ခြင်း၊ သက်တမ်းတိုးခြင်းများကို စိမ့်ချက်



တစ်ရပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း”အဆိုကို အကြံပြု ထောက်ခံ ရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ခင်ဗျား။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ဆက်လက်ပြီး မိုးမိတ်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဒေါ်ရီရီဝင်းက အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

**ဒေါ်ရီရီဝင်း၊ မိုးမိတ်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။** လေးစားရပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဝန်ကြီးများ၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သ ဂါရဝပြုအပ်ပါတယ်ရှင်။ ကျွန်မ ကတော့ ရှမ်းပြည်(မြောက်ပိုင်း)၊ မိုးမိတ်ခရိုင်၊ မိုးမိတ်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ရီရီဝင်း ဖြစ်ပါတယ်ရှင်။ ကျွန်မအနေနဲ့ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၏ “ရှမ်းပြည်နယ် မြို့များပေါ်ရှိ လူနေအိမ်မြေကွက် များနှင့် မြေကွက်ဂရန်သစ်ပြုလုပ်ခြင်း၊ သက်တမ်းတိုးခြင်းများကို စီမံချက်တစ်ရပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း”အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်ရှင်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင်။ ကျွန်မတို့ မိုးမိတ်မြို့နယ်ကိုအခြေခံပြီး တင်ပြဆွေးနွေးလိုပါ တယ်ရှင်။ မြို့နယ်၏ မြေဧရိယာ အကျယ်အဝန်းကို (၁၉၆၃) ခုနှစ်ကသာ တိုင်းတာခဲ့ဖူး ကြောင်းလေ့လာသိရှိရပါတယ်။ မြို့နယ်အတွင်း နေထိုင်နေတဲ့ ပြည်သူတစ်ဦးစ၊ နှစ်ဦးစသာ ၎င်းတို့နေထိုင်သည့် မြေကွက်များ ဂရန်ပြုလုပ်ခြင်း၊ သက်တမ်းတိုးခြင်းများ ပြုလုပ်နေကြ သည့်အပြင် ဂရန်လျှောက်လိုသူ ပြည်သူများလည်း ရှိနေကြကြောင်းကြား သိရတယ်။ လူနေ အိမ်မြေကွက်များနှင့် မြေလွတ်များ ဂရန်အသစ်ပြုလုပ်ခြင်း၊ ဂရန်သက်တမ်းတိုးခြင်း ပြုလုပ် ရာ၌ အချို့မှာအမွေဆိုင်၊ အငြင်းပွားမှု ပြဿနာများကြောင့် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မှု မရှိခဲ့သလို၊ အချို့မှာ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ၏ တာဝန်ဝတ္တရားပျက်ကွက်မှု၊ လာဘ်လာဘမျှော်ကိုး၍ လုပ်ဆောင်ခြင်းရှိခဲ့သည့်အတွက် နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှု ဖြစ်စဉ်များ ရှိခဲ့ပါတယ်ရှင်။

ရှမ်းပြည်နယ်မြို့များပေါ်ရှိ လူနေအိမ်မြေကွက်များနှင့် မြေကွက်များ ဂရန်သစ် ပြုလုပ် ခြင်း၊ သက်တမ်းတိုးခြင်းများကို စီမံချက်တစ်ရပ်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ထည့်သွင်း

စဉ်းစားရမည့် အချက်များမှာ မူလပိုင်ရှင်မဟုတ်ဘဲ စာချုပ်သက်တမ်းအတုနှင့် လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်ခြင်း မဖြစ်ရအောင် သေချာစိစစ်ပြီး လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ တို့နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်ပါတယ်။

ဂရန်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ပေးလျှင် နိုင်ငံသူ/ နိုင်ငံသားများအတွက် စိုးရိမ်ကြောင့်ကြစွာ နေထိုင်ရမှုများ မရှိတော့ဘဲ အခြေချနေထိုင်ခွင့် အတည်တကျ နေထိုင်မှု အာမခံချက်များရရှိနိုင်သလို နိုင်ငံတော်အတွက်လည်း အခွန်ငွေရရှိနိုင်သည့် အကျိုးရလဒ်များ ရရှိနိုင်ပါတယ်။ ထို့ပြင်ဂရန်ရရှိသွားသည့်အတွက် ဂရန်ကို ဘဏ်မှာအပ်နှံထားရှိကာ မတည်ငွေ ချေးယူပြီး အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးဆောင်ရွက်နိုင်မှာပါရှင်။ ဒါကြောင့် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးများဖြစ်လာမည်ဟု ယုံကြည်မိပါသောကြောင့် ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ အဆိုဖြစ်သော “ရှမ်းပြည်နယ် မြို့များပေါ်ရှိ လူနေအိမ်မြေကွက်များနှင့် မြေကွက်များ ဂရန်သစ်ပြုလုပ်ခြင်း၊ သက်တမ်းတိုး ခြင်းများကို စီမံချက်တစ်ရပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို လေးနက်စွာဖြင့် ထောက်ခံဆွေးနွေး တင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ရှင်။

**အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးမှ ဆွေးနွေးရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။**

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသောအဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် (၃)ဦးက အသီးသီးထောက်ခံဆွေးနွေးသွားပါတယ်။ ယခု ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ၁၂၅ နည်းဥပဒေခွဲ (c)အရ ဤအဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း ပြီး သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဖွဲ့အစည်းဝင်က ရှင်းလင်းဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးစိုင်းလုံကျော်၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး။** လေးစားအပ်ပါ သော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်တကွ တက်ရောက်လာကြတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ယနေ့လာရောက်လေ့လာကြတဲ့

ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံပါစေလို ဦးစွာနှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်  
ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်၊ ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး  
နှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး တာဝန်ယူထားတဲ့ ဦးစိုင်းလုံကျော်ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့  
ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်  
တင်သွင်းတဲ့ “ရှမ်းပြည်နယ်မြို့များပေါ်ရှိ လူနေအိမ်ခြေကွက်များနှင့် မြေကွက်များဂရန်သစ်  
ပြုလုပ်ခြင်း၊ သက်တမ်းတိုးခြင်းများကို စီမံချက်တစ်ရပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစိုးရအား  
တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဖြေကြားပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အဆိုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ယနေ့မှာ ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေး အကြံပြုထောက်ခံပေးကြတဲ့  
ကိုယ်စားလှယ်များကိုလည်း အထူးပဲကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားလိုပါတယ်။ ကျွန်တော်  
တို့ရဲ့ မြို့ပေါ်မှာရှိတဲ့ လူနေအိမ်၊ မြေကွက်များအပေါ် မြေငှားဂရန်သစ် လျှောက်ထားလာပါက  
မြို့ပြမြေအဖြစ် အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်ထားပြီးသော မြို့ရွာများတွင် မြို့ရွာအင်္ဂါရပ်နှင့်  
အောက်ပါကိစ္စရပ်များအတွက် ဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဂရန်၊  
အငှားဂရန်၊ လိုင်စင်များချထားပေးပါသည်-

- (က) လူနေထိုင်ရန် အတွက် လည်းကောင်း၊
- (ခ) စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းများလုပ်ကိုင်ရန် အတွက် လည်းကောင်း၊
- (ဂ) အများပြည်သူအကျိုးငှာ အသုံးပြုရန် အတွက် လည်းကောင်း၊
- (ဃ) အခွန်လွတ်သာသနာ့မြေအဖြစ် အသုံးပြုရန်အတွက်တို့ ဖြစ်ပါသည်။

မြို့မြေများအား လူနေထိုင်ရန်အတွက်ဖြစ်စေ၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ပညာရေး၊  
ကျန်းမာရေး၊ မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးရေး၊ စည်ပင်သာယာရေး စသည့်ကိစ္စရပ်များအတွက် ငှားရမ်းသုံးစွဲခွင့်  
ကို အစိုးရမှစီမံခန့်ခွဲ ပိုင်ခွင့်ရှိသောမြေအား လိုင်စင်/ မြေငှား ဂရန်(မြေငှားစာချုပ်) ထုတ်ပေး  
နိုင်ရန်အတွက် မြို့မြေတိုင်းတာခြင်းမပြုမီ မြို့တစ်မြို့လုံးဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းဖြစ်စေ၊  
ရှေးဦးစွာ မြေပိုင်ဆိုင်ပုံနည်းလမ်းကို ဦးစွာစစ်ဆေးရပါတယ်။ ထိုသို့စစ်ဆေးပြီး နောက်မြို့မြေ/  
ရွာမြေတိုင်းတာခြင်း လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် စာရင်းမြေပုံများထူထောင်ရန်အတွက် ၁၈၈၀  
ခုနှစ်၊ မြန်မာနိုင်ငံတော် မြေနယ်သတ်ဥပဒေ (The Burma Boundary Act 1880)၏ ပုဒ်မ ၂

ကန့်သတ်

၁၂

အရ နယ်နိမိတ် သတ်မှတ်ရေးအရာရှိ (Boundary Officer)နှင့် နယ်နိမိတ်ကြပ်မတ်ရေးအရာရှိ (Demarcation Officer)များခန့်အပ် တာဝန်ပေးအပ် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါတယ်။ ထိုကဲ့သို့ နယ်နိမိတ်သတ်မှတ်ရေးအရာရှိ၊ နယ်နိမိတ်ကြပ်မတ်ရေးအရာရှိများက ပိုင်ဆိုင်ပုံနည်းလမ်း များကိုစစ်ဆေးခြင်း၊ မြေတိုင်းတာခြင်း၊ ဦးပိုင်အမှတ်များသတ်မှတ်ခြင်း၊ ဦးပိုင်တစ်ခုခြင်းအလိုက် အသုံးပြုသူစာရင်းပြုစုခြင်းများဆောင်ရွက်ပြီး မြေပုံထုတ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရပါ တယ်။

ထိုသို့ပိုင်ဆိုင်ခွင့်စာရင်းများ၊ မြေပုံများထူထောင်ပြီးမှသာ မြေငှားဂရန်လျှောက်ထား လိုသူက မိမိဆန္ဒအရ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီး ဌာနတွင် မြေစာရင်းပုံစံ (၁၀၅/ ၁၀၆)ရေးကူးရန်လျှောက်ထားပြီးတော့ သတ်မှတ်အခွန်အခ ကြေးငွေများကို ပေးသွင်းရပါတယ်။ ထိုမြေပုံရေးကူးပြီးပါက တံဆိပ်ခေါင်းကပ်ထားသော လျှောက်လွှာ၊ ရေးကူးထားသောမြေပုံ၊ အဆောက်အဦပုံစံနှင့် အခြားလိုအပ်သော စာရွက် စာတမ်းများ ပူးတွဲပြီး ကာယကံရှင်ကိုယ်တိုင် မိမိဆန္ဒသဘောအရ ကော်လီထွော်အရာရှိ (ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး) ထံလျှောက်ထားရပါတယ်။

ကော်လီထွော်အရာရှိက လျှောက်လွှာကိုလက်ခံလျှင် လိုအပ်သော စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု များပြုလုပ်ပြီး မြေငှားဂရန် (မြေငှားစာချုပ်)ကို လျှောက်ထားသူသို့ စာချုပ်ချုပ်ဆို ထုတ်ပေး ပါတယ်။ မြေငှားဂရန်ထုတ်ပေးရာ၌ လျှောက်ထားသူအနေဖြင့် မြေခွန်ဒဏ်ကြေးများ ပေးဆောင်ရန်ရှိပါက ဒဏ်ကြေးပေးဆောင်စေပြီး မြေငှားဂရန်ကိုထုတ်ပေးပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မြို့နယ်(၅၅)မြို့နယ်၊ မြို့(၈၉)မြို့၊ ရပ်ကွက်(၅၀၅)ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု (၁၅၆၇)အုပ်စု၊ ကျေးရွာ(၁၄၂၅၁)ရွာရှိသည့်အနက် မြို့မြေများတွင် (၃၁၁) ရပ်ကွက်၊ ဧရိယာ (၅၆၅၅၀.၄၀) ဧကကွက်စိတ် တိုင်းတာဆောင်ရွက်ပြီးကြောင်းနှင့် ကျေးရွာ မြေများတွင် (၁၇၉)ရွာ၊ ဧရိယာ(၉၈၁၃.၀၁)ဧကအား ကွက်စိတ်တိုင်းတာဆောင်ရွက်ပြီး ဖြစ်ပါ တယ်။

ကျေးရွာမြေများတွင် မြေငှားဂရန်ထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ကျေးရွာမြေတိုင်းတာခြင်း လုပ်ငန်းများကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရရန်ပုံငွေဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ကျေးရွာပေါင်း(၄၇)ရွာ၊

ဧရိယာပေါင်း (၇၁၂၂.၆၀)ဧကကိုလည်းကောင်း၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ကျေးရွာပေါင်း (၄၇) ရွာ၊ ဧရိယာပေါင်း (၆၄၂၄.၁၃)ဧကကိုလည်းကောင်း ကျေးရွာမြေငှားဂရန်များ ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ ပါတယ်။ မြို့မြေတိုင်းတာခြင်းလုပ်ငန်းများကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရရန်ပုံငွေဖြင့် မြို့နယ် (၅) မြို့နယ်ကို ၂၀၁၈ခုနှစ်တွင် ရပ်ကွက်ပေါင်း (၁၂)ရပ်ကွက်၊ ဧရိယာပေါင်း (၈၃၆၅.၀၀)ဧက ကို တိုင်းတာဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် မြို့မြေမတိုင်းတာရသေးသည့် မြို့များအား မြေ တိုင်းတာရေး ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ၂၀၁၈- ၂၀၁၉( ၆ လဘဏ္ဍာရေးနှစ်)တွင် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ရန်ပုံငွေ ကျပ်သန်း(၈၀)ဖြင့် တောင်ကြီးမြို့၊ အေးသာယာမြို့၊ ရွှေညောင်မြို့၊ မက်မန်းမြို့နယ်၊ မိုင်းဆတ်မြို့နယ်နှင့် ပုံပါကျင်မြို့နယ်များကို ကွက်စိပ်တိုင်းတာခြင်းလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးတော့ လာမည့် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ ရန်ပုံငွေ ကျပ်သန်း(၁၀၀.၉၆) သန်းဖြင့် အင်တောမြို့၊ ပင်လောင်းမြို့နယ်၊ လင်းခေးမြို့နယ်၊ မိုးနဲမြို့နယ်၊ လားရှိုးမြို့နယ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ သီပေါမြို့နယ်၊ နောင်ချိုမြို့နယ်၊ မန်တုံမြို့နယ်၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ်၊ ဟိုပန်မြို့နယ်၊ ချင်းရွှေဟော်မြို့များကို လျာထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။မြေငှားဂရန် ဆိုသည်မှာ ၁၈၈၉ခုနှစ်၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်အထက်ပိုင်း မြေခွန်လက်စွဲဥပဒေအရ ပြဋ္ဌာန်းသည့် နည်းဥပဒေ ၃၈၊ ၅၁၊ ၅၁-က၊ ၆၃ နှင့် မြေငှားစာချုပ် ထုတ်ပေးရန် သတ်မှတ်ထားသည့် ပုံစံများအရ မြို့မြေ/ ကျေးရွာမြေများကို ကာယကံရှင်၏ သဘောဆန္ဒအရအသုံးပြုလိုသည့် နည်းလမ်းအတိုင်း နိုင်ငံတော်အစိုးရကိုယ်စား ကော်လီထွော်အရာရှိနှင့် လျှောက်ထားသူ ကာယကံရှင်တို့ နှစ်ဦးသဘောတူချုပ်ဆိုသည့် စာချုပ်တစ်ရပ်ဖြစ်ပြီး ထိုသို့စာချုပ်ချုပ်ဆိုရာ၌ ကျသင့်သည့် အခွန်အခများ၊ ဒဏ်ကြေးငွေများကို ကာယကံရှင်မှပေးဆောင်ရပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မြေငှားဂရန်အား ကာယကံရှင်၏ဆန္ဒအရသာ ထုတ်ပေးရသဖြင့် စီမံချက်ရေးဆွဲ၍ ဆောင်ရွက်ပေးပါက ကာယကံရှင်၏ သဘောဆန္ဒနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိခြင်းများ၊ သတ်မှတ်ထား သည့် အခွန်အခများပေးဆောင်ရန်သာ အခက်အခဲများ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ပါတယ်။

ဒါ့အပြင် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ရွာမြေ/ မြို့မြေ စီမံခန့်ခွဲရေးသည် ဇယား ၁ (ပြည်ထောင်စု ဥပဒေပြုစာရင်း)တွင် ပါဝင်သဖြင့် မြို့မြေငှားဂရန်များကို စီမံချက်ဖြင့် ကန့်သတ်

ထုတ်ပေးမည်ဆိုပါက ကျေးရွာမြေငှားဂရန်များထုတ်ပေးသကဲ့သို့ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါတယ်။ အခုလို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီး တင်သွင်းသည့် အဆိုသည် အများပြည်သူအကျိုးအတွက် ပြည်နယ်၏ အခွန်ဘဏ္ဍာငွေရရှိရေးအတွက် အလွန်ကောင်းမွန်သောအဆို ဖြစ်သည်ဟု ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ယုံကြည်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့်လည်း မြေတိုင်းတာခြင်း မပြုရသေးသည့်မြို့၊ ရပ်ကွက်များ ကို ဦးစားပေး အစီအစဉ်အလိုက် နှစ်စဉ်တိုင်းတာမြေပုံထုတ်ပြီး မြေငှားဂရန် ထုတ်ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ မြေတိုင်းတာပြီးသည့်မြို့၊ ရပ်ကွက်များတွင်လည်း ကာယကံရှင် များ၏ဆန္ဒအရ မြေငှားဂရန် လျှောက်ထားနိုင်ရေးအတွက် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိအောင် ကြေညာခြင်း၊ အသိပညာပေးခြင်းများကို တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီးမြေငှားဂရန် လျှောက်ထားလာသူများကိုလည်း ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ မြန်မြန် ဆန်ဆန် ထုတ်ပေးနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားပါမည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တင်သွင်းသည့်အဆိုအား မှတ်တမ်းအဖြစ်သာ ထားရှိသင့်ပါကြောင်း လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးမှတစ်ဆင့် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ် အဖွဲ့အစည်းဝင်က ဤအဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး မှတ်တမ်းတင်သင့်ကြောင်း အကြံပြုဆွေးနွေး သွားပါတယ်။ ဒါကြောင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ၁၂၅ နည်းဥပဒေခွဲ(ဆ)အရ အဆိုတင်သွင်းသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်က နောက်တစ်ကြိမ် ပြန်လည်ဆွေးနွေးနိုင်ပါတယ်။

**ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။** လေးစားရပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဝန်ကြီးများအားလုံး၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များအားလုံး၊ လေ့လာသူများအားလုံး ကိုယ်ရောစိတ်ပါ ကျန်းမာချမ်းသာစေကြောင်း ပထမ ဦးစွာ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့အဆိုနဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့မှ ဆက်လက် ရှင်းလင်းသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ အစိုးရလက်ရှိ တက်သစ်စမှာ

ကန့်သတ်

၁၅

ရက်(၁၀၀)စီမံကိန်းဖြင့် အချို့ကျေးရွာနှင့် ရပ်ကွက်တွေမှာ မြေငှားဂရန်ထုတ်ပေးတဲ့ စီမံချက် ချဆောင်ရွက်ခဲ့တာ ပြည်သူ့အတွက်များစွာ အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါတယ်။ ပြည်သူများအနေနဲ့ မိမိနေထိုင်တဲ့မြေကွက်နဲ့ မိမိပိုင်ဆိုင်တဲ့ မြေကွက်များအပေါ်မှာ ဂရန်မလိုချင်တဲ့ ပြည်သူ မရှိပါဘူး။ အမှန်တကယ် လက်တွေ့အောက်ခြေ မြို့နယ်၊ ခရိုင်အဆင့်မှာ မြေငှားဂရန် လျှောက်ဖို့ ပြည်သူတွေဆောင်ရွက်တဲ့ နေရာမှာများစွာ အခက်အခဲရှိပါတယ်။ မလိုလားအပ် တဲ့ အဂတိတရားတွေလည်းများစွာရှိနေတာကို သတိပေးမီးမောင်းထိုးပြချင်ပါတယ်။ ကျွန်တော် တို့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရရဲ့ ၂၀၁၇-၂၀၁၈နဲ့ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ မှာကော အစိုးရရဲ့ မျှော်မှန်းချက် မူဝါဒမှာဆိုရင် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအပြင် SME စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များကို ကူညီဖို့ အမြဲလိုပါနေတာကို တွေ့ရပါတယ်။ လက်တွေ့မှာဆိုရင် SME စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များ ကိုပံ့ပိုးကူညီဖို့ဆိုတာ အစိုးရအနေနဲ့ အချို့သောမြို့များမှာ SME စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရုံးများကို ဖွင့်တယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အောက်ခြေအမှန် တကယ်အလုပ်လုပ်တဲ့အခါ မြေငှား ဂရန် မရွေ့မပြောင်းနိုင်သော မြေငှားဂရန်မရှိဘဲနဲ့ SME ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကူအညီမရနိုင်ပါဘူး။ ဒါကကျွန်တော်တို့ အစိုးရဘဏ်မှာဘဲဖြစ်ဖြစ်၊ ပုဂ္ဂလိကဘဏ်မှာ ဖြစ်ဖြစ် ဂရန်အာမခံထားဘဲနဲ့ ဘယ်ဘဏ်ကမှ ပံ့ပိုးကူညီမှုမရှိပါဘူး။ ဒါကြောင့်အစိုးရရဲ့ ဖြစ်ချင်တဲ့ စီးပွားရေးပံ့ပိုးကူညီမှုဝါဒဟာ အမှန်တကယ် အလုပ်ဖြစ်စေချင်တယ်ဆိုရင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် ပြည်သူတွေပိုင်ဆိုင်တဲ့မြေတွေကို ဂရန်တွေထုတ်ပေးဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ အောက်မှာဆိုရင် ပြည်သူတွေက ဂရန်ရရှိဖို့အမြဲလိုလိုကြိုးစားပါတယ်။ အဂတိတရားများစွာ ရှိပါတယ်။ သိန်းလေးငါးဆယ်ပေးပြီးမှ တရားမဝင်ရတာလည်းရှိပါတယ်။ ဒါကို ကျွန်တော်တို့ က ကျော်ဖြတ်ချင်ပါတယ်။ ပြီးတော့မှ အဆိုရဲ့ အပိုဒ်(၄)မှာ အဓိကတင်သွင်းတာက ဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနဲ့အညီ မြေဂရန်ထုတ်ပေးနိုင်တဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်မြို့များပေါ်ရှိ လူနေအိမ် မြေကွက်နှင့် မြေကွက်များကို ဂရန်သစ်ပြုလုပ်ခြင်း၊ သက်တမ်းတိုးခြင်းနဲ့ စီမံချက်တစ်ရပ်နဲ့ ဆောင်ရွက်ပေးဖို့မှာ။ အကယ်၍ ခုနက မဘိမ်းမြို့နယ်လိုမျိုး ဥပမာပြပြီးတော့ ကွင်းဆင်း မတိုင်းတာရသေးတာတို့တော့ ကျွန်တော် မတောင်းဆိုပါဘူး။ ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းအရ ထုတ်ပေးနိုင်တဲ့ မြေကွက်များကိုသာ တောင်းဆိုအဆိုတင်သွင်းရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်

ကန့်သတ်

ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ အဆိုနဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့မှ (၁၂)ကြိမ်မြောက်အစည်းအဝေးမှာ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်(၂)ယောက်က ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်းတွေ ဂရန်နဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့မှ မေးမြန်း ခဲ့တာရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒါဟာပြည်သူတွေအတွက် အမှန်တကယ်လိုအပ်တဲ့ လိုအပ်ချက် လည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ပြည်သူ့လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်း ပေးချင်တဲ့ဆန္ဒနဲ့အညီ တင်သွင်းတဲ့အဆိုကို ကျွန်တော်လွှတ်တော်ရဲ့ အဆုံးအဖြတ်ကို ခံယူ လိုပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အဆိုတင်သွင်းသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်က ၎င်းရဲ့ အဆိုကို အတည်ပြုပေးနိုင်ဖို့အတွက် လွှတ်တော်ရဲ့ဆန္ဒ ခံယူလိုပါကြောင်း တင်ပြလာတာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒါကြောင့်မလို့ အဆိုနဲ့စပ်လျဉ်းပြီးတော့မှ လွှတ်တော်ရဲ့အဆုံးအဖြတ် ရယူဖို့အတွက် ဒီကနေ့ညနေပိုင်းမှာ အစည်းအဝေးတက်ရောက်တဲ့ ကိုယ်စားလှယ်ဦးရေကို လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များစိစစ်ရေးကော်မတီက စိစစ်ပြီးတော့မှ ထပ်မံတင်ပြဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးလင်းအောင်ဆွေ၊ နမ့်စန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။** (၁၄-၂-၂၀၁၈)ရက်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းအချိန် အစည်းအဝေးတက်ရောက်မှုမှာ ပျက်ကွက်တဲ့သူစုစုပေါင်း(၄)ဦး ပျက်ကွက် တာကို ထပ်မံတွေ့ရှိရပါတယ်။ လောက်ကိုင်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၊ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဘေရင်နယ်(ခ) ဦးခင်မောင်လွင်က ကိုယ်တိုင်ဆောင်ရွက်ရန် အတွက် နေ့တစ်ပိုင်းခွင့်တင်ထားပါတယ်။ ဦးအောင်သန်းထွဋ်၊ လောက်ကိုင်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်က ကိုယ်တိုင်ဆောင်ရွက်ရန် အတွက် နေ့တစ်ပိုင်းခွင့်တင်ထားပါတယ်။ ဦးတင်ဝင်း၊ မိုင်းယန်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်က ကိုယ်တိုင်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် နေ့တစ်ပိုင်း ခွင့်တင်ထားပါတယ်။ ဦးအီးရှာမွေ၊ မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်က ကိုယ်တိုင်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် နေ့တစ်ပိုင်းခွင့် တင်ထားပါ တယ်။ စုစုပေါင်း(၄)ဦး ဖြစ်ပါတယ်။ မနက်က ခွင့်တင်ပြထားတာ စုစုပေါင်း(၂၀)ဦးဖြစ်ပြီး မွန်းလွဲပိုင်းမှာ(၄)ဦး ပျက်ကွက်တဲ့အတွက် စုစုပေါင်း (၂၄)ဦးဖြစ်တဲ့အတွက် အစည်းအဝေးကို



တက်ရောက်သူ စုစုပေါင်းမှာ (၁၁၇)ဦး ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် မနက်ပိုင်းနှင့် နေ့လည်ပိုင်း ပျက်ကွက်သူ ခွင့်(၂၄)ဦးအား ခွင့်အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** စက်ခလုတ်သုံးပြီး ဆန္ဒပြုမှာဖြစ်တဲ့အတွက် စက်ကိုင်တဲ့အဖွဲ့က အဆင်သင့်ဖြစ်ရင်ပြောပေးပါ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ ၃၇၊ နည်းဥပဒေခွဲ(က)အရ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်၍ ဆန္ဒမဲပေးသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ များရာဆန္ဒမဲဖြင့်သာ ဆုံးဖြတ်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ ဆန္ဒမဲပေးဖို့အတွက် စက်ခလုတ်ကို အသုံးပြုပြီး လျှို့ဝှက်မဲပေးစနစ်ကို ကျင့်သုံးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့အနေနဲ့ ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ကြပါပြီ လို့ ကြေညာမှသာ စက်ခလုတ်ကို စတင်အသုံးပြုဖို့ သတိပြုစေလိုပါတယ်။ ကျောက်မဲ မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းညာဏ်တင်သွင်းသောအဆိုကို အတည်ပြုရန် သဘောတူ ပါက ထောက်ခံဆန္ဒမဲပေး၍ အဆိုကို အတည်ပြုရန် သဘောမတူပါက ကန့်ကွက်ဆန္ဒမဲ ပေးရန် ဖြစ်ပါတယ်။ ထောက်ခံမဲများပါက အဆိုသည် အတည်ဖြစ်ပြီး ကန့်ကွက်မဲများပါက အဆိုသည် ပြည်နယ်အဖွဲ့အစည်းဝင် မှတ်ချက်ပြုသည့်အတိုင်း မှတ်တမ်းတင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကြားနေခလုတ်လည်း အသုံးပြုလိုရပါတယ်။ ခလုတ်အဝါ ဖြစ်ပါတယ်။

ယခု ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ကြပါပြီ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ထောက်ခံမဲ (၆၄)မဲ၊ ကြားနေမဲ(၃)မဲ၊ ကန့်ကွက်မဲ (၄၈)မဲ၊ မဲမပေးတာ (၂)မဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ထောက်ခံမဲ များသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ဖြစ်ကြောင်းကြေညာပါတယ်။